

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN

DEWAN RAKYAT, MALAYSIA

**DARIPADA : Y.B. DATO' SERI ONG KA CHUAN
(TANJONG MALIM)**

PERTANYAAN : LISAN

TARIKH : 09.10.2014

Y.B. DATO' SERI ONG KA CHUAN [TANJONG MALIM] minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan apakah asas bagi Bank Negara Malaysia (BNM) menaikkan kadar dasar semalaman (OPR) sebanyak 25 mata asas pada bulan Ogos yang lalu. Adalah di jangka kadar gadai janji pada sekitar 4.2 peratus akan dinaikkan kepada 4.65 peratus dan ini akan menambahkan lagi bebanan peminjam, terutamanya golongan pengguna yang berpendapatan rendah dan sederhana yang terlibat dalam pinjaman perumahan dan kenderaan. Apakah tindakan yang akan diambil oleh kerajaan untuk membantu golongan yang berpendapatan rendah ini.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Mengekalkan kadar faedah di paras yang wajar adalah penting untuk memastikan inflasi adalah rendah dan stabil serta memastikan pertumbuhan ekonomi yang mampan. Berpandukan asas ini, Kadar Dasar Semalaman (*Overnight Policy Rate, OPR*) dinaikkan pada bulan Julai 2014 berikutan prospek pertumbuhan ekonomi yang kukuh dan kadar inflasi yang dijangka melebihi kadar purata jangka panjangnya. Walau bagaimanapun, pada kadar baharu OPR ini, pendirian dasar monetari masih terus menyokong ekonomi negara.

Kenaikan OPR juga merupakan langkah awalan yang bertujuan untuk mengurangkan risiko ketidakseimbangan ekonomi dan kewangan supaya tidak menular dengan lebih meluas ke suatu tahap yang boleh menjejaskan prospek pertumbuhan ekonomi negara. Sekiranya kadar faedah dikekalkan pada paras yang terlalu rendah bagi suatu tempoh yang panjang, ia boleh menjadi punca kepada penularan ketidakseimbangan kewangan. Ketidakseimbangan ini akan meningkatkan risiko krisis kewangan dan kemelesetan ekonomi pada masa hadapan,

yang seterusnya akan menjejaskan kebajikan rakyat Malaysia.

Memastikan kadar faedah berada pada paras yang wajar juga dapat melindungi pendeposit untuk memperoleh pulangan yang munasabah. Ini amat penting bagi sesebuah negara seperti Malaysia yang mempunyai kadar tabungan yang tinggi, khususnya bagi kelompok masyarakat seperti golongan pesara yang amat bergantung kepada sumber pendapatan melalui pulangan tabungan.

Pinjaman daripada isi rumah yang berpendapatan rendah adalah terutamanya untuk pembelian kenderaan dan pinjaman peribadi. Secara lazimnya, pinjaman ini berasaskan kontrak pada kadar faedah tetap. Oleh yang demikian, pembayaran balik pinjaman sedia ada tidak akan terjejas disebabkan oleh pelarasan kadar faedah. Masalah kewangan yang dihadapi oleh peminjam bukanlah berpunca daripada kenaikan kecil dalam kadar faedah, tetapi kebanyakannya disebabkan oleh tindakan meminjam melebihi daripada kemampuan untuk membayar balik pinjaman.

Pihak Kerajaan dan Bank Negara Malaysia amat prihatin terhadap

keperluan golongan isi rumah, khususnya golongan yang berpendapatan rendah dan sederhana, yang terdedah kepada kesulitan kewangan dalam persekitaran kos sara hidup yang semakin meningkat. Di atas keprihatinan ini, Kerajaan telah menyediakan pelbagai bantuan dan langkah-langkah untuk mengurangkan bebanan kewangan isi rumah di samping mengawal kenaikan hutang di luar kemampuan. Selain skim bantuan kewangan, kumpulan peminjam ini juga boleh mendapatkan khidmat nasihat dan pengurusan kredit daripada Agensi Kaunseling dan Pengurusan Kredit (AKPK).

Pendidikan kewangan juga terus diberikan fokus utama dalam usaha meningkatkan keupayaan isi rumah untuk mengurus kewangan dengan lebih cekap. Misalnya, Program Pengurusan Wang Ringgit Anda (POWER!) yang disediakan dan ditadbir oleh Agensi Kaunseling dan Pengurusan Kredit (AKPK) bertujuan untuk meningkatkan kemahiran peminjam dalam pengurusan kewangan dan menggalakkan pengambilan hutang secara berhemat, sekali gus menghindarkan bebanan hutang yang terlalu besar pada masa hadapan.

Sejak tahun 2013, Bank Negara Malaysia dan Agensi Kaunseling dan Pengurusan Kredit (AKPK) telah mengendalikan program pendidikan kewangan di tempat kerja melalui kerjasama sektor awam-swasta, termasuk dengan agensi kerajaan seperti Amanah Ikhtiar Malaysia, Institut Pendidikan Guru Malaysia, Jabatan Kemajuan Islam Malaysia, Polis Diraja Malaysia dan Tentera Laut Diraja Malaysia.